
Proč už zločinecká vláda pětidemolice nechce
znárodnit ČEZ? Nemusí? Zbídačení Češi za ni
smazávají její dluh?
- CZ24 News | 4. září 2023

ČESKO: Vláda už nechce znárodnit ČEZ. Alespoň se tak zdá z pátečního výroku šéfa
kabinetu Petra Fialy, který zaskočil i pobouřil nejednoho energetického experta či
akcionáře ČEZ. A asi nejen je.

V reakci na celkem nevinný dotaz agentury Reuters premiér, jako by se nechumelilo, uvedl – citujme
–, že nikdy „nemluvil o státním převzetí výroby elektřiny, ale mluvil o tom, že stát musí získat
významnější kontrolu nad energetickou infrastrukturou“, například v podobě již nedávno vládou
schváleného zakoupení zásobníků na plyn.

Jenže loni v červnu premiér v televizním projevu k národu přiblížil vládní strategii spočívající
opravdu právě v převzetí výroby elektřiny, a tím pádem tedy také cenotvorby v oblasti elektřiny.
Opět citujme: strategie měla zajistit, „aby stát získal v blízké budoucnosti pod kontrolu celou síť
tuzemských klíčových elektráren, tedy vlastní výrobu elektřiny“.

Takže v červnu 2022 vláda plánovala dostat pod svoji kontrolu výrobu elektřiny, ale v září 2023 už
zjevně takový záměr nemá – a dokonce ústy svého premiéra tvrdí, že ani nikdy neměla.

Tato překvapivá otočka o 180 stupňů může signalizovat, že vláda se prostě právě nyní snaží vycouvat
ze svého kontroverzního záměru zestátnit podstatnou část výroby elektřiny v ČR, což by fakticky
znamenalo získat pod stoprocentní kontrolu podnik ČEZ, resp. alespoň tu jeho část, do níž výroba
elektřiny spadá.
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